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Geachte heer Van der Goes, mevrouw Beumer, heer Lokker, mevrouw Krol, heer Van Gent, 

heer Wieken, heer Vetter, heer De Gram, mevrouw Mijling, mevrouw Maas, heer 

Eigenhuijsen, 

 

Hierbij beantwoorden wij uw vragen conform artikel 39 Reglement van Orde over een 

hotspot-aanpak voor Lankforst bij brief van 17 oktober 2024. 

 

1. Bent u bekend met de ervaren problemen in de leefbaarheid en openbare ruimte in de 

Lankforst? Zo ja, welke acties lopen er om de problematiek te verminderen?  
Ja, het Wijkteam Dukenburg heeft goed contact met bewoners in de Valckenaerflats 

over de ervaren problemen. Naar aanleiding van diverse vragen van bewoners aan 

woningbouwcoöperatie Woonwaarts en gemeente is onder andere op 24 juni een 

bijeenkomst met bewoners, de wijkagent, de woningbouwcoöperatie en gemeente 

georganiseerd. Tijdens die bijeenkomst zijn door bewoners verschillende ervaren 

problemen onder de aandacht gebracht. Het gaat hierbij om problemen met 

losliggende stoeptegels, kapotte verlichting, maaibeleid rond oversteekplaatsen, 

afval, speel- en woongenot en vermoedens van dealen en tippelen. Deze signalen 

hebben gemeente en parnters serieus opgepakt. Er zijn dan ook verschillende acties 

ondernomen om de problemen beter in beeld te krijgen en de problemen te 

verminderen, zoals:  

- Bij de afvaldienst DAR is het gebied extra onder de aandacht. Naast aandacht 

voortkomend uit meldingen, wordt dagelijks een extra ronde gemaakt door het 

gebied.  

- Ook wordt gekeken hoe het aanbiedgedrag van bewoners op een positieve wijze 

kan worden beïnvloed. Een proef, die momenteel in Meijhorst wordt gehouden, 

biedt in de toekomst uitkomsten die wellicht voor verdere verbetering kunnen 

zorgen.  

- Daarnaast vindt wekelijks overleg plaats tussen professionals van verschillende 

partners om afval- en leefbaarheidsproblemen in de openbare ruimte te 

monitoren en snel op te pakken.  

- Voorts is uitgelegd aan bewoners op welke manieren zij leefbaarheids- en 

veiligheidsproblemen kunnen melden en het belang daarvan is benadrukt.  

- Naar aanleiding van de signalen van bewoners is besloten om het project ‘In de 

Wijk’ te koppelen aan het complex in Lankforst. Dit project wordt in opdracht van 

de gemeente Nijmegen door Bindkracht10 uitgevoerd vanaf mei 2024 tot en met 

tenminste april 2024.  
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Dit project is een huis-aan-huis benadering, gericht op armoede en op het 

activeren van bewoners voor ontmoeting en verbinding. Ook de Vincentius 

Vereniging Nijmegen is hierbij betrokken. Daarbij ontvangen we positieve signalen 

van bewoners. Zo hebben bewoners onder begeleiding van opbouwwerkers van 

Bindkracht10 een idee aangedragen voor een plek bij de Valckenaerflats die 

uitnodigt tot ontmoeting en lichaamsbeweging voor alle generaties, met 

elementen als een hondenspeelplek, een buurtbieb in de openbare ruimte, 

picknickbankjes, speelaanleidingen, beweegapparaten en een pingpongtafel, en 

het toevoegen van beplanting. Dit plan is gepresenteerd op MijnWijkPlan. Het 

Wijkteam is in gesprek met bewoners over uitwerking van de plannen en toetst op 

haalbaarheid/inpasbaarheid van de diverse onderdelen. Er wordt in 

samenwerking met bewoners en Bindkracht10 een bijeenkomst ‘koffie op de 

stoep’ georganiseerd om plannen toe te lichten. Daarna wordt draagvlak bij 

overige bewoners getoetst, gevolgd door uitvoering in het voorjaar.  

- Bindkracht10 organiseert in samenwerking met Woonwaarts en Vincentius 

buurtevenementen om de sociale cohesie in de wijk te bevorderen. Zo is de 

gemeenschappelijke huiskamer enkele keren per week geopend, kan er gesport 

worden in het complex en worden jaarlijkse buurtfeesten georganiseerd.  

- Onlangs is de Blauwe Tomaat gestart in Dukenburg: deze srv-wagen komt 

wekelijks langs bij de flat met betaalbare groente en fruit, er is een terrasje bij en 

er wordt gratis koffie en thee geschonken. 

- Eerdere signalen van bewoners over vermoedens van dealen en tippelen zijn nog 

onvoldoende objectief en specifiek geworden. Analyse van politie-informatie en 

waarnemingen door politie en toezicht & handhaving hebben die signalen ook 

niet verder kunnen onderbouwen. Politie en toezicht & handhaving hebben, in 

afstemming met het Veiliger Wijkteam, wel extra aandacht voor het gebied. 

- Ten slotte is het wijkteam extra alert op signalen in de wijk om beter zicht te 

krijgen op de problematiek rond de Valckenaerflats. Er is nauw contact met 

bewoners en het opbouwteam van Bindkracht10 over de ontwikkelingen die zijn 

ingezet.   

 

2. Signaleert het college dat de meldingsbereidheid laag is, gezien de discrepantie tussen 

het aantal signalen over overlast en onveiligheidsbeleving die we lezen in berichten aan 

raadsfracties en in artikelen in de media in relatie tot het aantal feitelijke meldingen? Zo 

ja, wat onderneemt het college om die meldingsbereidheid te verhogen?  

Over de berichten aan raadsfracties kunnen wij niet oordelen, maar gelet op de 

artikelen in de media die recent zijn verschenen over de Valckenaerflats zou afgeleid 

kunnen worden dat er sprake lijkt te zijn van een discrepantie met het aantal feitelijke 

meldingen.  

Echter, de bewonersbijeenkomst en het onder de aandacht brengen van het belang en 

de manier van melden, heeft inmiddels geleid tot een toename in het aantal 

meldingen. Deze binnengekomen meldingen waren in de afgelopen maanden 

specifiek gericht op het terrein van vervuiling. Deze meldingen worden adequaat 

doorgezet en opgepakt.  

Daarnaast richten we ons niet alleen op de meldingen die door bewoners worden 

gedaan, maar proberen we door in verbinding te zijn met bewoners beter zicht te 

krijgen op ervaren leefbaarheids- en veiligheidsproblemen en deze nader te 

concretiseren. Het huis-aan-huis project van Bindkracht10 is hiervan een voorbeeld. 

Onderdeel van dit project is dat concrete hulpvragen en zorgen bij alle bewoners in 

persoon worden opgehaald. Maar ook de analyse en waarnemingen door politie 

dragen bij aan het objectiveren en concretiseren van de signalen. In de reguliere 

aanpak wordt dan ook niet alleen gekeken naar de meldingen, maar ook naar andere 

signalen en waarnemingen.  
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3. Welke analyse heeft het Veiliger Wijkteam gemaakt voor de wijk Lankforst en is het in 

beeld voor een integrale hotspotaanpak zoals we die kennen van het Joris Ivensplein? Zo 

ja, is het college bereid om een dergelijke aanpak voor deze wijk te initiëren en ervoor te 

zorgen dat deze aanpak wordt vormgegeven samen met de inwoners? Zo nee, waarom 

niet?  

Op basis van de hiervoor beschreven signalen is samen met partners en bewoners van 

de Valckenaerflats een geconcentreerde aanpak vormgegeven die passend is bij de 

aard en ernst van de geconstateerde problemen. We zien deze integrale aanpak als 

een effectieve vorm om samen met de bewoners en samenwerkingspartners de 

leefbaarheid van deze specifieke omgeving te verbeteren. Deze acties en inzet zijn ook 

door de bewoners positief ontvangen. 

We zien op dit moment (nog) geen aanleiding om boven op deze aanpak extra mensen 

en middelen in te zetten. Daarbij is rekening gehouden met de bestaande druk op de 

capaciteit van veiligheidspartners en verhouding tot de aard en ernst van problemen 

in andere delen van de stad.  Zo waren de geconstateerde (veiligheids)problemen op 

het Joris Ivensplein van andere aard en ernst dan de problemen waarvan op dit 

moment in Lankforst sprake is.  

Uiteraard hebben, zoals hiervoor beschreven, het VWT, de wijkteams en partners extra 

aandacht voor de locatie om signalen van onveiligheid te monitoren en indien 

daarvoor aanleiding is, de aanpak aan te passen.  

 

4. Er komen naar onze raadsfracties ook soortgelijke verontruste signalen over oplopende 

overlast en onveiligheid(sbeleving) in bijvoorbeeld de wijken Meijhorst en Zwanenveld. 

Wat doet het college in algemene zin om het waterbedeffect te vermijden bij deze 

gebiedsgerichte hotspotaanpak?  

Ook in de wijken Meijhorst en Zwanenveld is door Bindkracht10 gestart met de huis-

aan-huis aanpak ‘In de Wijk’. Daardoor is er nauw contact met bewoners en worden de 

door hen ervaren behoeftes van de wijk in beeld gebracht. Bij deze methode worden 

bewoners uitgenodigd om zelf bij te dragen aan de activiteiten.  

Daarnaast monitoren we de leefbaarheid en veiligheid in alle stadsdelen in Nijmegen 

door de reguliere wijkgerichte aanpak met het wijkteam en het VWT. Dit doen we 

onder andere met; dashboards met de criminaliteitscijfers, meld en herstel meldingen, 

briefings, gesprekken met bewoners en de aanwezigheid van wijkwerkers, 

toezichthouders en politie. Daarbij zijn we altijd beducht op het waterbedeffect. 

Daarom is de monitoring van de leefbaarheid en veiligheid in alle stadsdelen in 

Nijmegen het hele jaar door van belang. De wijkgerichte aanpak met het wijkteam en 

het VWT zijn daarop gericht en monitoren de ontwikkelingen, ook wanneer in 

(naastgelegen) gebieden aanpakken worden ingezet. Indien daaruit naar voren komt 

dat er sprake is van verplaatsing, worden, afhankelijk van de aard en omvang, 

passende maatregelen genomen.  
 

Hoogachtend, 

 
Het college van burgemeester en wethouders van Nijmegen 

   

 A.P.W. van de Klift                    H.M.F. Bruls 

gemeentesecretaris                    burgemeester 

   

 


